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محمد  صادقی     ادبیات

   محمدصادق عابديني
جديدترين تقريظ مق�ام معظم رهبري روي 
يك كت�اب، امروز ب�ا رونمايي از يادداش�ت 
ايش�ان ب�ر كت�اب »فرنگي�س« منتش�ر 
مي ش�ود. »جوان« به مناس�بت اين اتفاق، 
گفت وگ�وي كوتاه�ي ب�ا مهن�از فتاح�ي، 
نويس�نده كتاب »فرنگيس« داش�ته است. 
كتاب فرنگيس، ش�رح زندگي خانم 
فرنگيس حيدرپور است، براي شروع 
مي خواهي�د از نحوه آش�نايي تان با 

سوژه كتاب بگوييد؟
خانم حیدرپور زن مرز نشینی است كه در سال 
59 موفق مي شود با تبر يك سرباز بعثي را بكشد 
و سرباز ديگري را به اسارت دربیاورد. تنديسي از 
وي به عنوان نماد مقاومت بر بالاي پارك شیرين 
در شهر كرمانشاه نصب شده است. من چند باري 
آن تنديس را ديده بودم. درباره وي كه پرس وجو 
كردم، متوجه شدم چه شخصیت بزرگي دارد، 
البته تا پیش از نگارش كتاب، تنها چند مصاحبه 
كوتاه از وي منتشر شده بود. وقتي در سال 89 
مي خواستم براي نوش��تن خاطراتش سراغ او 
بروم، خیلي ها به من مي گفتن��د كه نرو! چون 
فرنگیس اصلًا حوصله حرف زدن ندارد. وقتي 
هم به وي گفتم كه مي خواهم كتاب خاطراتت را 
بنويسم، گفت: »خاصیت اين كار چیست؟ كتاب 
به چ��ه دردي مي خورد؟« ب��ه او حق مي دادم، 
چون در جواني همس��رش را از دست داده و به 

سختي چهار فرزندش را بزرگ كرده بود. 
چرا دوس�ت نداش�ت خاطراتش را 

بنويسيد؟
مي گفت كار مهمي نكردم، هر كس هم به جاي 
من بود همان كار را مي كرد اما به او توضیح دادم 
كه كتاب مي تواند معرف تاريخ و مردم ما باشد 
و داس��تان زنان و مردان قهرمان اين كش��ور را 
بیان كند. وي وقتي فهمید من هم فرزند جنگ 
هس��تم و پدرم نظامي بوده و در نزديكي محل 
زندگي آنها خدمت مي ك��رده، رضايت داد كه 

درباره زندگي اش صحبت كند. 
شرح نويسي خاطرات كسي كه تمايلي 

به حرف زدن نداشت، سخت نبود؟
وقتي همدل شديم و فهمید مثل هم هستیم، 
شروع به صحبت كرد، اما خیلي از خاطراتش را 
خلاصه مي گفت، بسیاري از مسائل را نمي گفت 
يا خودسانسوري مي كرد. حتي مي گفت اگر از 

كسي اسم بیاورم، ممكن است آن فرد ناراحت 
ش��ود. بالاخره خصوصیات فرهنگي منطقه را 
هم بايد در نظر گرفت. براي مثال وقتي قرار بود 
عكس دسته جمعي را كه دختر فرنگیس در آن 
بود در كتاب بیاوريم، نزديك به دو هفته طول 

كشید تا داماد فرنگیس اجازه اين كار را داد. 
معم�ولاً نوش�تن درباره س�وژه هاي 
دفاع مقدس به نويسنده ها پيشنهاد 
مي شود، درباره ش�ما گويا برعكس 

بوده؟
بله، كسي به من نگفت درباره فرنگیس بنويسم، 

خودم اين سوژه را دنبال كردم. 
به اين اشاره كرديد كه خودتان فرزند 
جنگ هستيد، چه شد كه به نوشتن 

درباره دفاع مقدس پرداختيد؟
من فقط نويسنده ادبیات دفاع مقدس نیستم، من 
راوي دفاع مقدس هستم. پدرم نظامي و خانه مان 
در قصر شیرين بود. ما پیش از آغاز رسمي جنگ 
تحمیلي با آن روبه رو شديم و پدرم كه فرمانده 
پاسگاه مرزي بود، اوايل شهريور ماه سال 59 در 
همان پاسگاه زخمي ش��د. من با جنگ زندگي 
كرده ام و از همان كودكي درباره آن مي نوشتم. 
كلاس اول راهنمايي بودم كه اولین نوشته هايم 
درباره جنگ در مجلات آن زمان منتشر شد. به 
قول نويس��نده ها موضوع جنگ و آسیب آن بر 
زندگي كودكان از همان دوره با ذهنم گره خورد. 
بعد از آن ب��ود كه كتاب »طعم تل��خ خرما« كه 

برگرفته از كتاب خاطراتم بود را نوشتم. 
در ميان كتاب هاي مش�هور ادبيات 
دفاع مقدس، كمتر پي�ش آمده بود 
كه به موض�وع كرمانش�اه در جنگ 
پرداخته شود و از اين نظر »فرنگيس« 

يك نمونه موفق است!
در س��ال هاي اخیر، چند اثر درباره كرمانش��اه 
منتشر شده است ولي زماني كه شروع به نوشتن 

درباره دفاع مقدس در كرمانشاه كردم، من را به 
چش��م زني مي ديدند كه مورد بي اعتنايي قرار 
گرفته و از او حمايتي نمي شود اما به كارم اعتماد 
داشتم و براي نوش��تن منتظر حمايت ديگران 
نبودم. خدا را شكر در اين دو سه ساله روند خوبي 
به راه افتاده است، اما بايد توجه داشت كه نبايد 
صرفاً به روايت ساده از يك ماجرا بسنده كرد و 
با چند مصاحب��ه هول هولكي كتاب جمع كرد. 
نويسنده بايد خودش را وقف نوشتن براي دفاع 
مقدس كند تا موضوعي كه در دس��ت دارد به 
خوبي پرورش پیدا كند، به خصوص در كرمانشاه 
كه خط مقدم جنگ بوده و ابتدا و انتهاي جنگ 
در آنجا رخ داده اس��ت. اينجا پر سوژه هاي ناب 
و مردماني اس��ت كه هر كدام قهرماني بزرگ و 
داراي خاطرات زياد هس��تند. اگر درست عمل 
مي ش��د بايد تا امروز صدها كتاب فاخر درباره 

جنگ در كرمانشاه نوشته مي شد. 
برسيم به موضوع تقريظ مقام معظم 
رهبري بر كتاب »فرنگيس«، چه زماني 
متوجه شديد كه اين كتاب مورد توجه 

رهبر انقلاب قرار گرفته است؟
12 بهمن سال گذش��ته، در ديدار نويسندگان 
با حضرت آقا حضور داش��تم. از آقا پرسیدم كه 
روي كتاب من يادداشتي نمي نويسید؟ ايشان 
كت��اب را مي ش��ناختند و گفتن��د: »فرنگیس 
همان زني اس��ت كه با تبر يك س��رباز عراقي 
را كشته و مجس��مه اش را س��اخته اند« و بعد 
گفتن��د: »كتاب را هن��وز نخوان��ده ام«. من باز 
اصرار كردم كه روي كتاب من هم يادداش��ت 
بنويس��د، ايش��ان فرمودند: »اگر كتابي دلم را 
بلرزاند حتماً درباره آن مي نويس��م« و من هم 
گفتم امی��دوارم اين كتاب دل ش��ما را بلرزاند. 
حدود دو هفته پیش اط��لاع دادند كه حضرت 
آقا روي كتاب تقريظي نگاش��ته اند. هفته قبل 
هم مقام معظم رهبري در جلسه با هنرمندان 
و نويسندگان، مي فرمايند: »بگذاريد بدانند در 
آبادان چه گذشت، در خرمش��هر چه گذشت، 
در جنگ ها چه گذش��ت، در روستاهاي ما چه 
گذشت. بر اين ش��رح حالي كه براي اين خانم 
كرمانش��اهي- فرنگیس- نوش��ته اند، من يك 
حاشیه اي آنجا نوشتم، در آن حاشیه نوشتم، ما 
واقعاً نمي دانستیم در روستاهاي منطقه  جنگي 

چه حوادثي اتفاق افتاده.«
خانم فرنگيس كه ابتدا دوست نداشت 
خاطراتش را بنويسيد، وقتي اين خبر 

را شنيد، واكنشي نداشت؟
هفته پیش با هم صحبت مي كرديم، از شنیدن 
خبر تقريظ بسیار خوشحال بود و پس از سال ها 
خنده از ت��ه دل وي را ديدم. ب��ه من گفت، اگر 
مي دانس��تم اين كت��اب چه مي كن��د، خیلي 

خاطرات داشتم كه برايت تعريف مي كردم. 
به غير از فرنگيس كتاب هاي ديگري 

درباره دفاع مقدس داريد؟
ح��دود 20 كتاب ت��ا ام��روز نوش��ته ام. مثل 
»پناهگاه بي پناه« كه درباره پناهگاهي اس��ت 
كه موشك وارد آن شد و 300 نفر شهید شدند. 
كتاب هاي »ب��اغ مادر ب��زرگ«، »عروس هاي 
جنگ«، »چه كس��ي پلك ش��ما را مي بندد«، 

»قلب كوچك سپهر« و...

گفت وگوي »جوان« با نويسنده كتاب »فرنگيس« 

 به آقا گفتم اميدوارم 
كتابم دل شما را بلرزاند!

شكايت زيرمجموعه وزارت ارشاد از يك منتقد فرهنگي
يك�ي از زيرمجموعه هاي وزارت ارش�اد از ي�ك منتقد به 
وضعيت بازي هاي رايانه اي با طرح اتهامي تشويش اذهان 
عمومي به دادسراي فرهنگ و رسانه شكايت كرده است. 
يك فعال بازي هاي رايانه اي در گفت و گو با »جوان« عنوان كرد: 
نام فردي كه از وي شكايت ش��ده بابك كرباسي است كه طي 
سال هاي اخیر در رسانه هاي مختلف همواره منتقد وضعیت 
مديريت بازي ه��اي رايانه اي از س��وي بنیاد مل��ي بازي هاي 

رايانه اي بوده است. 
بنیاد ملي بازي هاي رايانه اي متولي صنعت گیم كشور است 
و سیاس��ت ها و تصمیمات اتخاذ ش��ده توس��ط آن، ارتباط 
مس��تقیمي با معاش و كس��ب و كار س��ازندگان، ناش��ران و 
مصرف كنن��دگان بازي هاي رايان��ه اي دارد. از س��وي ديگر 
تحلیلگران و منتقدان صنعت بازي هاي رايانه اي در س��طوح 
گوناگون ش��اهد و ناظر اين تصمیمات و عواقب آنها هستند. 
اين مخاطبان از دلسوزان عرصه فرهنگ و هنر كشور به شمار 
مي روند كه دغدغ��ه آنها صرفاً تعالي فرهنگ و هنر كش��ور و 

صنعت بازي هاي رايانه اي است. 
گرچه كارنامه بنی��اد ملي بازي هاي رايانه اي همچون س��اير 
نهاد هاي دولتي داراي نقاط قوت و ضعف است اما انتقاد از آن 
به معني تخريب يا زير سؤال بردن آن نیست بلكه تلاشي براي 
شناساندن كاستي ها و راه حل آنها و ترسیم فاصله وضع موجود 
با اهداف مطلوب به شمار مي رود و اساس اين حركت دلسوزي 
و كمال گرايي اس��ت نه تخري��ب يا تضعی��ف! دولت محترم 
دوازدهم نیز همواره نشكستن قلم ها و تحمل كردن انتقاد ها 
را به عنوان شعار س��ر لوحه عمل خويش اعلام كرده است اما 

ش��كايت مديرعامل جوان بنیاد ملي بازي هاي رايانه اي علیه 
يك منتقد در تقابل با اين ش��عار است و با اين رويكرد فضايي 
يك سويه و فاقد واقع گرايي به وجود مي آيد كه فاصله زيادي 

با واقعیت هاي موجود خواهد داشت. 
وزير محترم فرهنگ و ارشاد اسلامي )به عنوان مقام بالا دستي 
بنیاد ملي بازي هاي رايانه اي( نیز از س��عه ص��در و احترام به 
منتقدان در مشي كاري خويش برخوردار بوده و شكايت مزبور 

نمي تواند تناسبي با سیاست هاي اين وزارت داشته باشد. 
به نظر مي رس��د اصرار ب��ر اين رويك��رد، در نهاي��ت منجر به 
مش��اركت منتقدان در مسیر پیشرفت صنعت گیم كشور  عدم 
شده و مانع بهره گیري از اين ظرفیت و هم افزايي حداكثري در 
اين زمینه خواهد شد. اين مهم از آنجا قابل توجه است كه براي 
رس��یدن به موفقیت همه جانبه و كامل در مديريت هر نهاد يا 
دستگاه، لازم است به انتقادات و توصیه هاي دلسوزانه توجه كرد 
تا نسبت به جوانب امر آگاهي و احاطه به دست آيد. اين آگاهي از 

ملزومات اصلي براي پیشرفت و تعالي كشور است. 

 سلبريتي هايي كه به خانواده و تربيت فرزندان
علاقه زيادي دارند

حكمت 86

انديش�ه پير نزد من از تلاش 

جوان خوشايندتر است.

احتمال بازگشت محمدعلي بهمني به دفتر موسيقي ارشاد

  فرزين ماندگار
 با درخواست رئيس دفتر موسيقي، جلسه اي ميان محمد علي 
بهمني و علي ترابي درباره بازگشت بهمني به دفتر موسيقي 
برگزار شده و احتمال بازگشت بهمني به دفتر شعر زياد است. 
چند هفته پیش بود كه محمد علي بهمني ش��اعر و رئیس ش��وراي 
شعر دفتر موسیقي وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامي در نامه اي كه در 
صفحه شخصي اش منتشر كرده بود، از ادامه فعالیت در دفتر موسیقي 
كناره گیري كرد. حالا با گذش��ت چند هفته از اين ماجرا، هنوز دفتر 
موسیقي وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامي، جايگزيني براي بهمني در 

رياست شوراي شعر، انتخاب نكرده است. 
اما روز گذشته باش��گاه خبرنگاران جوان مبتني بر گفته هاي يك 
منبع آگاه از بازگشت بهمني به دفتر شعر موسیقي خبر داد. » از دفتر 
موس��یقي با بهمني تماس گرفتند و از او خواستند كه با علي ترابي 
رئیس اين دفتر جلسه اي بگذارد. بهمني هم پذيرفته و با حضور در 
دفتر موسیقي از مشكلات در صدور مجوز قطعه هاي ضعیف گفته 
است، البته ترابي هم اين مشكلات را پذيرفته و به بهمني اطمینان 

خاطر داده كه درصدد رفع آن برآيد. ظاهراً ساز و كار هاي جديدي در 
دفتر موسیقي در خصوص صدور مجوز شعر در نظر گرفته شده است 
اما بهمني همچنان تأكید دارد كه شخصي غیر از او رياست شوراي 
شعر را برعهده داشته باشد. او كه خود ايده هايي درباره اصلاح برخي 
از اشعار در اختیار دفتر موسیقي قرار داده است، به ترابي گفته كه به 
دلیل خستگي و نداشتن انگیزه، مايل است مدتي استراحت كند و از 
فعالیت هاي اينچنیني دوري كند البته مخالفت جدي از سوي بهمني 
با درخواست ترابي براي بازگشت به كار صورت نگرفته و ممكن است 
كه وي مجدداً س��كان رياست شوراي ش��عر دفتر موسیقي وزارت 
فرهنگ و ارشاد اس��لامي را بر عهده بگیرد.« بهمني دو هفته پیش 
درباره علت استعفايش گفته بود: »موضوع استعفايم مربوط به خود 
دفتر شعر و فعالیت هايي است كه در آن صورت مي گیرد. نبايد دفتر 
موسیقي زير بار اين ترانه هاي ضعیف برود. ما تذكر داديم اما دوستان 
حرف هاي ما را نپذيرفتند. من هم گفتم چرا ارائه مجوز به اين اشعار 
ضعیف به اسم ما تمام ش��ود.« علي ترابي رئیس دفتر موسیقي در 
خصوص علت اس��تعفاي محمد علي بهمني مبني بر بي توجهي به 
كیفیت فني اش��عار در صدور مجوز ها اينگونه اظهار نظر كرده بود: 
»اين موضوع مربوط به يك شخص و يك دوره نیست. فرآيندي است 
كه از قبل بوده و حالا در اين نقطه قرار گرفته ايم كه اش��عار ضعیف 
فراواني براي اخذ مجوز به دفتر موس��یقي ارسال مي شود. خیلي از 
دستگاه ها مقصر هس��تند كه ذائقه ها به اين س��طح رسیده است و 
ترانه ها به لحاظ فني ضعیف هس��تند. موضوع كیفیت اشعار بحثي 
فراتر از وزارت ارشاد است. بايد ديد سازمان هايي كه افكار عمومي را 
تحت تاثیر قرار مي دهند، چه ذائقه اي را پرورش دادند كه ترانه هايي 

كه خیلي قابل افتخار نیستند، بیشترين تقاضا را دارند.«

رئيس بنياد سعدي:
 فارسي، چندين قرن 

زبان فرهنگي چين تا بوسني بوده است 
غلامعل�ي حدادع�ادل در دهمي�ن هماي�ش بين الملل�ي زبان شناس�ي 
اي�ران، زب�ان فارس�ي را داراي جاذب�ه خ�اص ب�راي آم�وزش دانس�ت. 
حدادعادل گفت: رشته زبان شناسي در 60 سال اخیر ايران رشد قابل ملاحظه اي 
داشته است. مسائل موجود در زبان به لطف تقويت رشته زبا ن شناسي بسیار زياد 
شده است و اين نويد فعالیت هاي جدي تر را به ما مي دهد. تخصص و تنوع امروز 

زبان شناسي نشانگر افزايش نیروي فعال در اين رشته است. 
وي در ادامه سخنان خود ضرورت تشكیل بنیاد سعدي را اينچنین توضیح داد: 
زبان فارس��ي براي چندين قرن زبان فرهنگي بخش وس��یعي از آسیا بوده و از 
دوردست هند گرفته تا بوسني و هرزگوين، چین، آسیاي میانه و بین النهرين، 
»زبان فرهنگي« بوده اس��ت. اين زبان جاذبه خاصي دارد و در دنیاي امروز نیز 
انگیزه هاي ديگ��ري براي يادگیري اين زبان يافت ش��ده اس��ت، بنابراين براي 
گسترش و آموزش زبان فارسي به تأس��یس به يك بنیاد مستقل در كشور نیاز 
داشتیم. وي افزود: چند سال پیش، شوراي انقلاب فرهنگي بنیاد مستقل سعدي 
را به همین منظور تاسیس كرد. فعالیت اين بنیاد در حیطه زبان شناسي كاربردي 
قرار دارد. بنیاد سعدي به شكلي تخصصي در حوزه آموزش زبان فارسي در قالب 
زبان دوم فعالیت مي كند. رئیس بنیاد سعدي همچنین با بیان آنكه روش آموزش 
زبان فارس��ي به عنوان زبان مادري با آموزش اين زبان به عنوان زبان دوم بسیار 
تفاوت دارد، گفت: با توجه به كار تخصصي بنیاد سعدي در حوزه آموزش فارسي 
به عنوان زبان دوم، اكثر كارشناس��ان اين بنیاد به خص��وص در حوزه آموزش، 

فارغ التحصیل رشته آزفا هستند.

»به وقت شام« مسافر لبنان مي شود
فيل�م س�ينمايي »ب�ه وق�ت ش�ام« ب�ه كارگردان�ي 
ابراهي�م حاتمي كي�ا در لبن�ان روي پ�رده م�ي رود. 
به گزارش »ج��وان« فیل��م س��ینمايي »به وقت ش��ام« به 
كارگرداني ابراهیم حاتمي كیا در ادامه اكران هاي بین المللي، 
از روز پنج ش��نبه 11 اكتبر )19 مهر ماه( به مدت يك ماه در 
كشور لبنان روي پرده مي رود. مراسم افتتاحیه فیلم »به وقت 
شام« در اين كشور، روز دوشنبه هشتم اكتبر )16 مهر ماه( با 
حضور مسئولان و هنرمندان در شهر بیروت برگزار مي شود. 

اين فیلم سینمايي كه با سه زبان بین المللي ساخته شده است 
در شهر هاي مختلف كش��ور لبنان به صورت گسترده اكران 
خواهد ش��د. پیش از اين، جديدترين اثر ابراهیم حاتمي كیا 
در كشور هاي س��وريه و عراق با اس��تقبال مردم، مسئولان و 

هنرمندان اين دو كشور همراه شده بود. 
هادي حجازي فر و بابك حمیدي��ان بازيگران اصلي اين فیلم 
هستند و به همراه آنها، جمعي از بازيگران سوري و لبناني نیز 

در فیلم ايفاي نقش مي كنند. 
»به وقت ش��ام« محصول مركز فیلم و سريالِ سازمان هنري 
رسانه اي اوج، به كارگرداني ابراهیم حاتمي كیا و تهیه كنندگي 
محمد خزاعي با اس��تقبال مردم در سراس��ر كشور توانست 

فروش 14 میلیاردي را تجربه كند. 
.........................................................................................................
آغاز عمليات نوسازي سيستم ماشينري 

تالار اصلي تئاتر شهر
عمليات نوس�ازي و بهس�ازي سيس�تم ماش�ينري تالار 
اصلي مجموعه تئاتر ش�هر از روز س�ه ش�نبه سوم مهر 
ماه ط�ي عقد ق�راردادي ب�ا پيمان�كار جديد آغاز ش�د. 
به گزارش »جوان« به نقل از روابط عمومي مجموعه تئاتر شهر، 
بعد از پايان عملیات نوسازي و بهسازي سیستم ماشینري تالار 
اصلي، عملیات تعمیر و نوسازي ساير قسمت هاي اين تالار نیز 
به ترتیب اولويت انجام مي گیرد. همچنین با آغاز فصل س��وم 
فعالیت هاي تالار هاي مختلف مجموعه تئاتر شهر، برنامه اجراي 
نمايش هاي تالار اصلي اين مجموعه تا آغاز جشنواره بین المللي 
تئاتر فجر اعلام شد. از روز سوم تا دهم آذر ماه تالار اصلي تئاتر 
شهر میزبان نمايش هاي به صحنه رفته در چارچوب جشنواره 
تئاتر »مقاوم��ت« خواهد بود. بر اس��اس برنام��ه ريزي هاي 
صورت گرفته تا آغاز جشنواره بین المللي تئاتر فجر نمايش هاي 
»خاتون« به كارگرداني حس��ین عالم بخش، »ش��اه لیر« به 
كارگرداني مسعود دلخواه و »ازدواج آقاي مي سي سي پي« به 
كارگرداني احسان فلاحت پیشه در تالار اصلي مجموعه تئاتر 

شهر میزبان علاقه مندان تئاتر خواهند بود. 
.........................................................................................................

 تئاتر را با بليت 200 هزار تومانی 
اشرافي كردند

اين روزه�ا با وج�ود ش�رايط اقتص�ادي كش�ور، برخي 
گروه هاي تئات�ري با تعيين به�اي بليت نامتع�ارف براي 
آثارش�ان، تئات�ر را از س�بد خانواده ها ح�ذف مي كنند. 
به گزارش مهر، تئاتر ايران شاهد ش��كل گیري جرياني است 
كه چرخه تولی��د و اجرا را به س��مت و س��وي تجاري صرف 
سوق داده است؛ جرياني كه نشئت گرفته از رشد بي محاباي 
تولید آثار تج��اري با حض��ور بازيگران چهره ي��ا به اصطلاح 
»سلبريتي ها« است. هنوز مدت زمان زيادي از حواشي مطرح 
شده درباره احتمال تعیین بهاي بلیت 250 هزار توماني براي 
نمايش موزيكال »بینوايان« حسین پارسايي و تكذيب وي، 
نگذشته اس��ت كه س��ايت فروش بلیت، بهاي بلیت نمايش 
»مي سي سي پي نشسته مي میرد« به كارگرداني همايون غني 

زاده را تا سقف 200 هزار تومان تعیین كرده است. 
طبق اعلام س��ايت ايران كنس��رت، بهاي بلیت هاي اين اثر 
نمايش��ي كه قرار اس��ت در تالار وحدت روي صحنه برود، به 
ترتی��ب از بالكن 3 تالار ت��ا طبقه همك��ف و رديف هاي جلو 
۷0، 90، 120، 180، 190 و 200 ه��زار تومان تعیین ش��ده 
است. اين در حالي است كه نمايش »مي سي سي پي نشسته 
مي میرد« در مهر تا آذر سال 95 با بهاي بلیت 25 تا ۷0 هزار 
تومان در همین تالار وحدت روي صحنه رفته بود كه در همان 

سال هم تعیین اين بهاي بلیت غیرمتعارف بود. 
س��ال گذش��ته نیز نمايش موزي��كال »الیور توئیس��ت« به 
كارگرداني حسین پارسايي با بهاي بلیت 40 تا 95 هزار تومان 
در تالار وحدت روي صحنه رفت و حتي بحث بازار سیاه بلیت 

نیز براي اين نمايش شكل گرفت.

نويد پارسا      ديده بان

    فرزين ماندگار
برخلاف ايران كه برخي س�لبريتي ها اغل�ب يا رغبتي 
به ازدواج نش�ان نمي دهند يا نهايت به ي�ك بچه اكتفا 
مي كنن�د و هم�ان بچ�ه را ني�ز ب�راي بزرگ ش�دن به 
پرس�تار مي س�پارند در غرب و به ويژه امريكا بسياري 
از س�لبريتي ها ب�ه تش�كيل خان�واده و ب�زرگ كردن 
فرزندان توسط خودشان رغبت زيادي نشان مي دهند. 
به گزارش »جوان« يك سايت خبري گزارش داد شايد فكر 
كنید سلبريتي هاي امريكايي به خاطر توانايي مالي بالايي 
كه دارند بچه هاي خود را به پرستار مي سپارند اما خیلي از 
آنها با اين كار مخالف هستند و هرگز پرستار كودك استخدام 
نكرده اند. هزينه ه��اي مراقبت از كودك در امريكا بس��یار 
بالاست. پرستارهاي بچه به طور میانگین در هفته 55۷ دلار 
فقط براي نگهداري يك كودك دريافت مي كنند و اين مبلغ 
براي يك خانواده شاغل طبقه متوس��ط مبلغ بالايي است 
اما اين رقم چیزي نیست كه براي سلبريتي ها مانع پرستار 
گرفتن باشد. در واقع آنها در امريكا ترجیح مي دهند خودشان 

فرزندانشان را بزرگ كنند. 
اش��تون كوچر و میلا كونی��س جزو زوج هايي محس��وب 
مي شوند كه براي فرزندانشان پرس��تار نگرفتند. اين زوج 
هنري بازيگر سینما و تلويزيون هستند، البته اشتون كوچر، 
تهیه كننده و سابقاً يك مانكن بوده است. اشتون و میلا براي 
اينكه دخترشان را بیشتر بشناسند و ارتباط عاطفي خود را 
با او از دست ندهند تصمیم گرفتند پرستار كودك استخدام 
نكنند. س��لن ديون يكي ديگر از سلبريتي هايي است كه با 
استخدام پرستار كودك كاملًا مخالف اس��ت. او پس از به 
دنیا آوردن دوقلوهايش نلسون و ادي بدون هیچ كمكي به 
تربیت آنها پرداخ��ت. او در گفت وگو با يك مجله امريكايي 
گفته است: صاحب فرزند نشده ام كه از آنها مراقبت نكنم. 
عوض كردن پوشك بچه و شیر دادن به آنها از بزرگ ترين 

لذت هاي زندگي من است. 
از س��ويي ديگر زوج هنرمند معروف يعني رايان رينولدز و 
بلیك لیولي را به احتمال زياد به سختي مي توان هنگام سر 
و كله زدن با بچه تصور كرد اما رينولدز مي گويد: »حتي اگر 
پنج بار شب ها از خواب بیدار شوم و پوشك بچه را عوض كنم 

مشكلي ندارم.«
متیو مك كانهي و كامیلا آلوز هم يكي ديگر از زوج هايي 
هستند كه علاقه زيادي به بچه داري دارند. كامیلا آلوز بعد 
از تولد س��ومین فرزندش اعتراف كرده است كه نمي داند 
چگونه اين كار را انج��ام مي دهد اما هرگز حاضر نش��ده 

است براي آنها پرستار بگیرد. او به كمك مادرش از بچه ها 
مراقبت مي كند، براي آنها غذا درست مي كند و به مدرسه 
مي فرستد. او بازيگر، نويس��نده، كارگردان و تهیه كننده 
امريكايي است. نام او نخس��تین بار با فیلم مات و مبهوت 
مطرح شد كه در ژانر كمدي س��اخته شده بود و محصول 
1993 است. س��پس در فیلم هاي ديگري چون قتل هاي 
زنجیره اي تگزاس، نسل بعدي، زماني براي كشتن، فیلم 
تاريخي اس��پیلبرگ به نام آمیس��تاد، تماس، ادتي وي و 

يو- 5۷1 به ايفاي نقش پرداخت. 
زوج هنرمند ديگري كه علاقه زيادي به خانواده و بچه داري 
دارند جنیفر لوپز و مارك آنتوني هس��تند. جنیفر و مارك 
پس از تولد دوقلوهايشان مكس و اما هیچ تمايلي به گرفتن 
كمك براي مراقبت از آنها نشان ندادند. آنها به نوبت وظايف 
پدر و مادري خود را انجام مي دادن��د. لوپز بعد از جدايي از 
مارك به دلیل اينكه بیش��تر آدم هاي اطرافش خانم بودند 

پرستار مرد گرفت. 
اما خوب اس��ت درباره زوج رايان گاس��لینگ و اوا مندس و 
علاقه شان به تربیت فرزندان هم بدانید. گاسلینگ هنرپیشه 
و موزيسین كانادايي است. پدر و مادرش از مسیحیان مورون 
بودند و رايان گفته است كه مذهب در تمام جنبه هاي زندگي 
آنها مؤثر بوده است. او برنده جايزه گلدن گلوب بهترين بازيگر 
مرد براي فیلم موزيكال يا كمدي )لالا لند( در سال 201۷ 
اس��ت. رايان و اوا علاوه بر زوج موفق پدر و مادر موفقي نیز 
هستند. مندس بعد از تولد دخترش در مصاحبه اي با مجله 
Hello گفته است پرستار بچه استخدام نمي كنم و هر چقدر 

هم خسته باشم اين كار را انجام مي دهم. 
درباره ريس ويترسپون و رايان فیلیپ هم خوب است بدانید 
با اينكه اين دو بازيگر معروف از هم جدا شده اند اما هنوز هم 
براي بچه هايي كه بدون پرس��تار بزرگ كرده اند پدر و مادر 

خوبي هستند و از آنها مراقبت مي كنند.

كرمانش��اه پر از مردماني اس��ت 
كه ه��ر ك��دام قهرماني ب��زرگ و 
داراي خاط��رات زي��اد هس��تند. 
اگر درس��ت عمل مي ش��د بايد تا 
امروز صدها كت��اب فاخر درباره 
جنگ در كرمانشاه نوشته مي شد


